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Udvalget for Videnskab og Teknologi
Folketinget
Christiansborg
1240 København K

Hermed fremsendes svar på spørgsmål nr. 24 (Alm. del) stillet af Udvalget for 
Videnskab og Teknologi den 6. november 2009. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Thomas Jensen (S).

Med venlig hilsen

Helge Sander

Udvalget for Videnskab og Teknologi 2009-10
UVT alm. del Svar på Spørgsmål 24
Offentligt



Spørgsmål nr. 24 (Alm. del) stillet af Udvalget for Videnskab og Teknologi 
den 6. november 2009 til ministeren for videnskab, teknologi og udvikling. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).
  

Spørgsmål 24

Kan ministeren oplyse, hvornår anvendelsen af frekvensbåndet 790-862 MHz, 
den såkaldte MUX7, kan begynde?

Svar

Kulturministeren og jeg besluttede efter forelæggelse for henholdsvis medieafta-
lekredsen og teleforligskredsen den 22. juni 2009, at frekvensbåndet 790-862 
MHz i fremtiden skal anvendes til andre formål end tv, herunder særligt mobilt 
bredbånd. 

Beslutningen er vigtig for Danmark som højhastighedssamfund. De pågældende 
frekvenser er således særdeles velegnede til mobilt bredbånd, og jeg går ud fra, at 
det er denne nye anvendelse af frekvensbåndet, der sigtes til med spørgsmålet.

Der er endnu ikke truffet beslutning om, hvornår og hvordan frekvensbåndet skal 
tildeles. Meget tyder imidlertid på, at en ændret anvendelse af frekvenserne vil 
kunne finde sted fra 2013 på grund af nuværende anvendelse af frekvensbåndet 
790-862 MHz til andet formål. Dette vil give os tid til at implementere beslutnin-
gen om frekvensbåndet på en god måde.

Jeg skal i øvrigt gøre opmærksom på, at en mindre del i midten af frekvensbåndet 
ikke vil kunne bruges til for eksempel mobilt bredbånd, men forventes anvendt til 
blandt andet trådløse mikrofoner.


